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VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR 2022 

Styrelsen och revisorer    

Styrelsen och revisorer för avdelningen har under året haft följande  
 sammansättning: 

     

Ordförande Susanne Knoph 

Vice ordförande Per Kihlgren 
Kassör Kerstin Kvarnström 
Ordinarie Gunnel Söderback 
Suppleant Lise-Lotte Norin 
Suppleant Linda Askman 
Revisor Maria Lundberg 
Revisorssuppleant Einar Marklund 

 

Firmatecknare har varit Susanne Knoph och Kerstin Kvarnström var för sig.  

Under 2022 har styrelsen haft 9 protokollförda möten. Tre av dessa styrelsemöten 
var digitala via Zoom, resten var fysiska mötet hemma hos Per och Susanne.  

All dokumentation som tillhör vår lokalavdelning finns tillgänglig för alla i styrelsen 
under Google Drives, se här:  

 

 

https://drive.google.com/drive/folders/10KwbM1Be1CuvD1B2Fdyl_shtrycKC4SJ?usp=share_link
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Medlemmar  

Vid årsskiftet 2022/2023 hade avdelningen totalt 797 medlemmar (837 – förra året), 
vilket innebär en minskning med 40 medlemmar sedan förra årsskiftet.  
Riks hade 47 624 medlemmar vid årsskiftet 2022/2023 (49 126 förra året). 

 
Så här ser medlemsantalet ut: 
 

Västerås Medlemsantal 
årsskiftet 2022/2023 

Medlemsantal  
årsskiftet 2021/2022 

Familjemedlem 17 20 
Månadsgivare 372 390 
Rädda Djuren-klubben 113 121 
Ständig medlem                              8 10 
Årsmedlem 117 121 
Årsmedlem reducerad avgift 64 64 
Summa 691 726 

 
 Not. Årsmedlem betalar med faktura en gång per år. 
 
 

Hallstahammar Medlemsantal 
årsskiftet 2022/2023 

Medlemsantal  
årsskiftet 2021/2022 

Familjemedlem 7 7 
Månadsgivare 28 21 
Rädda Djuren-klubben 10 15 
Ständig medlem                              1 1 
Årsmedlem 13 17 
Årsmedlem reducerad avgift 6 8 
Summa 65 69 

 
 
 

Surahammar Medlemsantal 
årsskiftet 2022/2023 

Medlemsantal  
årsskiftet 2021/2022 

Månadsgivare                 17                 15 
Rädda Djuren-klubben 7 8 
   
Ständig medlem                              1 1 
Årsmedlem 7 8 
Årsmedlem reducerad avgift 9 11 
Summa 41 43 
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Coronapandemin påverkade oss i början av året 

Vi ställde in ett planerat medlemsmöte den 12 januari på grund av Covid 19 
restriktioner. Årsmötet i februari påverkades också och blev digitalt. 
 

 

 

Föredrag och årsmöte den 27 februari 2022 

Söndagen den 27 februari kl. 14.00 anordnade vi ett digitalt föredrag om Djurens Rätts 
politiska arbete med Sebastian Wiklund från Djurens Rätt. Sedan höll vi årsmötet 
digitalt för vår lokalorganisation, allt via verktyget Zoom. 
 
10 personer hade anmält sig, 7 personer kopplade upp sig för att lyssna på detta 
föredrag. Protokoll från detta finns i årsmötesprotokollet. En av deltagarna var inte 
medlem och lämnade mötet då årsmötet började. 
 
 
 

Rikskonferens 2 – 3 april 

Susanne deltog på rikskonferensen den 1 – 3 april i Göteborg. Den 1 april var en 
resdag. Konferensen var i kulturhuset Aftonstjärnan, en väldigt fin och gammal lokal.  
 
Lite information från konferensen: 
Camilla Bergvall berättade om framtidens strategi:  Halverad köttkonsumtion fram till 
2030. Stort opinionsarbete kommer att läggas på kycklingar och fiskar. 
Tyvärr har konsumtionen av kyckling gått upp under 2022. 
 
Deltagarna på konferensen fick även tycka till själva vad som är viktigt framåt, här kom 
bland annat djurförsöksfrågan upp. 
 
Det var många intressanta föredrag och speciellt bra var workshops där vi fick 
diskutera och göra praktiska övningar i grupper. 

 
 

 

 

Barnfestivalen den 21 maj 

Vi stod på barnfestivalen i Vasaparken under den stora eken där Hotell hackspett finns.  

Riks skulle ha deltagit som en del i sommarturnén men det blev personalstrul och poststrul, allt 

löste sig dock. 
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Förmiddagen var ganska lugn. Här ser ni vårt tält med 

två duktiga volontärer innan anstormningen börjar. 

 

Från kl. 12.00 fram till 15.30 var det full fart, mycket folk, 

köer utanför tältet. Tidningarna och frågesporten var 

populära. Många Rädda Djuren Klubbnytt tidningar 

delades ut till barn. Mycket diskussioner, positiv 

stämning. Vi fick 21 nya medlemmar. Det var väldig 

roligt och jobbigt. En fullständig rapport finns på Google 

Drives – Vår lokalorganisation – Barnfestival 21 maj, se 

länk.   
 
 

 

 

R4s djurpensionat har fått information 

 
Susanne har lämnat ut information flera gånger under året om Djurens Rätt till Rita Larsson-
Vatanen, chef för R4s djurpensionat. Rita är en stor djurvän och har många kontakter med 
djurägare. 

 
 
 

Fråga våra politiker inför valet 

Vi har sedan juli ställt skriftliga frågor till 70 politiker som kandiderar inför kommunalvalet för 

Västerås, Hallstahammar och Surahammar. Tyvärr var svarsfrekvensen låg, svarsfrekvensen 

var:  

- 43 % för Vänsterpartiet  

- 28 % för Sverigedemokraterna  

- 25 % för Kristdemokraterna  

- 22 % för Miljöpartiet  

- 10 % för Liberalerna  

- 0 % för Socialdemokraterna, Centerpartiet och moderaterna.  

Frågorna som ställdes och alla svaren finns sparade i Google Drives och medlemmar kan få del 

av dessa vid förfrågan. Djurvänligheten i svaren följer rätt bra vad Djurens Rätt har fått fram 

genom ingående undersökningar bland riksdagskandidaterna. Se denna länk. Från SD’s 

kandidater är svaren väldigt individuella. Ovanstående finns att läsa på vår hemsida. 

 

 

Djurens Rätts jubileum den 4 oktober 

Söndag den 4 september uppmärksammade vi 60 års jubiléet för Djurens Rätt Västerås – 

Hallstahammar – Surahammar och att Djurens Rätt fyller 140 år i år. Vi var i stora salen på 

Slottsgatan 4. Vår lokalavdelning fyllde 60 år, år 2020 – men vi kunde inte fira detta förrän nu på 

grund av pandemin. Det var mycket planeringsarbete bakom och ändå höll det på att gå åt 

https://drive.google.com/drive/folders/1g5_jw7VxShc19ZKXd448eS92v3NbXI4f?usp=share_link
https://www.djurensratt.se/val2022/partiranking
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skogen på grund av att passerkortet inte fungerade till Stora salen och det fanns ingen hjälp att 

få.  

Vi var ett antal som redan kom 12.30 för att förbereda lokalen, jubiléet startade kl. 14.00. Det tog 

oss 45 minuter för oss att komma in i lokalen, bara tack vare en mycket hjälpsam person som 

fanns på övre våningen. När vi väl kom in var alla jätteduktiga och fixade till allt jättesnyggt i en 

väldig fart. Deltagarna på jubiléet märkte nog inte av allt kaos som precis hade varit. Det blev 

riktigt bra och trevligt. Vi var inte så många deltagare som vi hoppats på men det blev bra ändå.  

Programmet: 
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Vi blev 21 personer av 23 anmälda. Nedan ser ni några bilder.  

 

 

 

 

Vi har sett att alla medlemmar inte har fått mail med inbjudan från Djurens Rätt om jubiléet. 

Bl.a. har Adolf Preinfalk (ständig medlem från Hallstahammar) inte fått inbjudan. (Har även sett 

problem med utskick till medlemsträff den 26/9). Vi försökte nå medlemmar och allmänheten 

genom Facebook, hemsida och sista veckan innan jubiléet hade vi en annons i 

Västeråstidningen.  

En särskild eloge till Pernilla och medhjälpare som ordnade   

förtäring och utsmyckning på ett jättefint sätt.  

 

Vi hade budgeterat 5000 kr för jubiléet:  

  
Kostnader för jubileet: 3 226,25 kr.   
627,25 kr för förfriskningar   
2 599 kr för annons i Västerås Tidning. 
 
Kostnaden för lokalen blev något billigare på grund av det enorma strul vi hade med att 
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komma in. Därefter fick vi resterande lokalkostnad betald via NBV som ett kulturevenemang 
(vi kommer inte kunna göra detta via NBV i framtiden – när det gäller stora och lilla 
samlingssalen som vi hyr av IOGT/NTO). 
 

 
Sponsorer – jubiléet: 
- HUJ (HUJ Foods är ett litet företag som gör veganskt pålägg, har tyvärr gått i konkurs) – 
  Fick rabattkuponger + recept 
- Tryckeriet Just Nu - Fick en A2 (stor Affisch i färg) gratis 
- Fick 4 affischer i A3 utskrivna från NBV gratis 
 

 

Taco Bar 

Taco Bar köper in turbokycklingar som inte får vistas utomhus utan bara trängas i stora  
industrihallar. Vi stöttade kampanjen som riks driver den 7 september. 
 
Vi delade flyers utanför Taco Bar och pratade med personalen. Vi var bara 3 personer, men 
det gick ändå bra. Sedan gick vi till valstugorna och pratade om DR’s viktigaste frågor. 
Verkade som om vi fick gehör. Tog 2 timmar. Kanske fick vi några nya medlemmar. 

 

 

Medlemsträffar i samarbete med NBV 

Målet för 2022 var att bygga upp en arbetsgrupp som vill träffas regelbundet och hjälpa till med 

olika aktiviteter. Vi har fått ett mycket bra samarbete med NBV där vi – om vi ”utvecklar oss”, får 

lokalhyran betald som kulturevenemang. Vi har haft medlemsträffar där Susanne hållit en 

förberedd föreläsning på minst 30 minuter. Vi börjar mötena med att vi bjuder på fika - sedan 

blir det en mini-föreläsning och till sist diskussion i gruppen.  I början blev det en prövotid innan 

vi hittade konceptet. Efter 60 års jubileet har vi fått ihop en grupp med medlemmar som är 

intresserade och som trivs med varandra.  

 

Pernilla Evringer (slutat i styrelsen vid årsmötet 2022 – men aktiv volontär) har varit drivande för 

att få igång medlemsträffarna och hållit i ”trivselaspekten” (inte att förringa) + kommit med bra 

tipps och råd – medan Susanne som också varit drivande hållit i föredragen. Pernillas insats 

har varit avgörande för att vi lyckats få igång dessa träffar. 

Under ett av våra styrelsemöten hade vi bjudit in Mats Sjöö, Verksamhetsutvecklare för NBV 

där Mats berättade under vilka former vi kan jobba ihop men NBV. 

Vi har haft 7 medlemsträffar och vi har fått hyran för detta betalt (400 kr x 7 = 2 800 kr) via 

kommunen och NBV som ett kulturevenemang. Inbjudan till dessa träffar har gått ut till samtliga 

medlemmar (finns visst teknikproblem med att alla inte fått inbjudan). Vi har haft följande 

medlemsträffar: 
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Datum Antal 

deltagare 

/antal 

utanför 

styrelsen 

Fika / kostnad Föredrag 

2022-03-22 5/ 

3 

Bröd och olika veganska 

pålägg. Pernilla har gjort 

en fin brödrulle till alla 

deltagare/ 122,45 kr. 

Planering av aktiviteter för 2022 

som Pernilla har gjort i ordning, se 

här. Inför valet, 

livsmedelssubventioner från EU, 

se här 

2022-04-26 8/ 

5 

Pernilla hade lagat 

hemgjorda veganska 

chokladbollar +äppelbitar 

och vi bjöd på kaffe/ 

91,50 kr 

Planering av aktiviteter, fokus på 

den kommande barnfestivalen, se 

här. 

2022-05-31 7/ 

5 
Bröd, vego-smör och 
vego-ost och juice/ 
147,25 kr 

Hur ställer sig politiker till 
växtbaserat mat inför valet, se här 

2022-06-13 5 deltag. + 

en vän och 2 

barn. Av de 5 

deltagarna 

var 3 utanför 

styrelsen. Det 

var 10 vuxna 

anmälda till 

mötet + 3 

barn. 

Bröd, vego-smör och 
vego-ost / 
123,40 kr 

Planering av jubileet den 4/9. Se 

mer information här. 

2022-09-26 7/ 

5 

köpt bröd, dricka och 

vegansk pålägg. / 

204,80 kr. 

Varför man gör djurförsök och 
alternativ till dessa. Se 
presentationer ”Djurförsök” och 
”alternativ till djurförsök” 

2022-10-17 8/ 

6 

Bröd, vego-smör och 

vego-ost och juice. 

237,20 kr 

Hur kan vi påverka politiskt, nu 

efter valet och med en ny regering. 

Presentationen som finns på 

Google Drives, se länk 

2022-11-21 8/  

6 

Festlig avslutning med 

underbar fika som Pernilla 

bakat, se nedan */ 

359 kr. 

Susanne höll ett litet föredrag om 

Djurens Rätt. Presentationen finns 

här. Här finns även information om 

vad Du kan göra. 

Andreas Almqusit berättade sedan 

om planerna för att planera en 

VEGFEST i Västerås våren 2023. 

 

Summa: Kostnader för lokalavdelningen: 1285,32   

https://docs.google.com/document/d/1s2TiPUj8vrzOagw6Mohndg0XilsBnmWU/edit?usp=share_link&ouid=102944029674573119497&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/document/d/1Y1MmeeS_EZbc2AqWSg-fZDExu9F0Epmc/edit?usp=share_link&ouid=102944029674573119497&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1QWX6DJuw3s9MAjGhPbIO1NPoL-4WbBnK/view?usp=share_link
https://docs.google.com/document/d/1qPlYXRFiUKJ-xgcTdbdpEv21e1tX4Py0YQurQwW-9lY/edit?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1WhdUbrVV5HUS_TPP9RfBvxfccOwIZhp7/view?usp=share_link
https://docs.google.com/presentation/d/150bBLc7J3f-9hWwS1d3H0a5-paD7eafj/edit?usp=share_link&ouid=102944029674573119497&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1AjIPwPXyRWwM2-Rzv1Fe40WJ6a2B2l1_/view?usp=share_link
https://docs.google.com/presentation/d/1klej3n_03ytlJ6LdH_5ZQYmxrcQoHZpb/edit?usp=share_link&ouid=102944029674573119497&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1nuuPNnLaHjjDIGizFo6vIL1QpyE8wQkq/view?usp=share_link
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* Avslut 21 november, presenter från Body Shop 
Vi började mötet med en underbar fika. Pernilla Evringer bjöd på en hembakad vegansk och 
glutenfri tårta + presenter (Tack till Pernilla Evringer och Body Shop) – alla ni som inte var med 
har missat något. 

 
 

 

 
Medlemsträffar framåt: Tider är prelimärbokade på NBV för medlemsträff 2023, 

nedanstående information + God Jul finns på vår hemsida. 
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Insändare 

En styrelsemedlem har skrivit ett svar på ett debattinlägg i VLT om köttätande – 
”Centerpartiet ser rött om kött”. 
 
En anna styrelsemedlem har skrivit en insändare i VLT om ”Påskfjädrar innebär ett 
stort lidande för djuren”. 
 
 
 

 

Djurens Rätts Webbinarium med hjälp av Zoom som vi deltagit i: 

• Djurens Rätts webbinarium ”Burförbud i Sverige – när blir det verklighet?” den 28 
april. Susanne deltog 

• Djurens Rätts webbinarium  ”Hur vi stoppar pälsindustrin i EU” den 25 november 
Susanne och Gunnel deltog 

• Webbinarium djurförsök och forskningspolitiken den 14 december. Susanne deltog 
 
Jordbruksverkets konferens Gunnel och Lise-Lotte deltog på det digitala medlemsforumet. I 
början av Jordbruksverkets digitala konferens redogjordes för de utmärkta skrivningarna i 
djurskyddslagens portalparagrafer. Det togs upp att djurskyddslagen tillåter att vi använder djur, 
men frågan är HUR samt att lagen skall följas, men det är lätt att dra slutsatsen att staten har 
resignerat gällande djurskyddet. Ett exempel är de stora brister i hanteringen av djuren i 
slakterierna som togs upp, t.ex. brister vid bedövning, uppstallning m.m., vilket vi även sett i 
Djurens Rätts rapporter från kycklingslakten och från andra källor (några veterinärer har slagit 
larm). Det nämndes att det är svårt att på grund av språkförbistring (det är främst internationellt 
anställda i slakterierna) komma till rätta med de brister i slakten som nämndes 
 

 
 

Kontakt med medier 

Gunnel har skrivit kommentarer med djurrättsperspektiv till Sveriges Radio med anledning 
serien Hund och katt om hur våra s.k. husdjur har det, det finns många missuppfattningar, samt 
tackat för att de tar upp frågan. Hon fick mycket positiv respons från P1. Producenten skrev att 
det är en av vår tids stora frågor som nu börjat bubbla. Hon tackade för den information och tips 
om kommande programidéer Gunnel skickat och tillägger att hon hittat flera spännande 
uppslag att gå vidare med. 

 

 

Sociala medier – web ansvariga 

Web ansvariga: 
- Hemsidan: Susanne Knoph 
- Facebook sidan Susanne Knoph och Gunnel Söderback. Facebook sidan uppdateras av  
  Susanne Knoph och Gunnel Söderback, har 671 följare. 
- Instagram: Vakant 

 
 

 


